
ACTA DEL CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL 
    
       
DATA: 19 d’abril de 2017 
HORA: 18.00h 
 
Hi assisteixen: 
Àngel Font, Regidor d’Urbanisme 
Núria Arasa, Regidora de Serveis Socials, igualtat, família i gent gran 
Josep Solé, Regidor d’Ensenyament 
Rafel Lopez, Cap d’Àrea de Serveis Personals 
Lourdes Padilla, auxiliar de l’Àrea de Serveis Personals 
Escola Pérez Sala 
Eva Robles, direcció 
Neus Mataix, representant del professorat 
Elena Mustarós, representant de l’Ampa 
Escola del Mar 
Enric Serras, direcció 
Neus Mir, representant del professorat 
Nuri Cantariño, representant de l’Ampa 
Escola Vaixell Burriac 
Pilar Perez, direcció 
Anna Escarré, representant del professorat 
Elena Gómez, representant de l’ampa 
Escola els Alocs 
Marta Juanola, representant del professorat 
Gema González, representant de l’ampa 
Escola La Presentació 
Paquita de Bas, direcció 
Julià Poveda,  representant de l’Ampa 
INS Vilatzara 
Marc Vilanova, representant de professorat 
José Manuel Montiel, representant de l’Ampa 
INS Pere Ribot 
Marta Pons, direcció 
Francesc Nieto, representant del professorat 
Sònia Combalia, representant de l’ampa 
Escola Bressol 
Motserrat Tolrà, direcció 
Lidia Zabalia, representant del professorat 
Belén Paz, representant de l’ampa 
Regidora CiU: 
Laura Martínez 
Regidor Babord: 
Martí Casares 
Regidor C’s: 



Juan Díaz 
Regidora PSC: 
Olga Zuloaga 
Regidora VdM si pot: 
Manuela Calero 
 
Excusen l'assistència: 
Damià del Clot, Alcalde 
Judith Espadalé, coordinadora de l’escola d’adults 
Maravillas Garcia, direcció Institut Vilatzara 
Beatriz Muela, direcció llar d’infants Bambi 
 
ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió anterior 
2. Preinscripció 2017-2018 
3. Torn obert de paraules 

 

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió anterior 

S’aprova l’acta per unanimitat. 

2. Preinscripció 2017-2018 

La preinscripció a data d’avui queda de la següent manera: 
 

 P3 1r ESO 
ESCOLA PÉREZ SALA 32 - 

ESCOLA DEL MAR 50 - 
ESCOLA VAIXELL BURRIAC 36 - 

ESCOLA ELS ALOCS 33 - 
ESCOLA LA PRESENTACIÓ 19 - 

INS PERE RIBOT - 108 
INS VILATZARA - 125 

 
El regidor d’Ensenyament ha parlat amb Serveis Territorials i li han confirmat que es mantenen 
tots els grups previstos per al curs vinent. 
Al Consell Escolar del Pérez Sala es va proposar redactar una carta conjunta a nivell de municipi, 
per enviar a Serveis Territorials demanant que es valori mantenir totes les línies de P3, ja que al 
llarg del curs hi ha molta matrícula viva i els grups es van omplint a vegades per sobre de ràtio.  
S’obre un debat de si plantejar l’opció de demanar començar el curs amb la ràtio més baixa per a 
tots els centres. Per una banda, es beneficiaria que el grup classe no estigués tan ple, ja que es va 
omplint al llarg dels anys amb la matrícula viva i fins i tot hi ha augments de ràtio en alguns 
centres, i per una altra banda, perjudicaria a l’escola d’una sola línia ja que es limitaria a les 
famílies a decidir centre perquè depèn de l’any s’ompliria només amb matrícules de germans. 
També s’hauria d’analitzar si l’escola La Presentació podria començar amb la ràtio més baixa i no 
perdre el concert.  
S’acorda finalment demanar a Serveis Territorials que doni l’opció a analitzar la reducció de ràtios 
conjuntament. Es llegeix la carta i s’aprova el seu redactat. S’adjunta a aquesta acta com annex 1. 
 
També es comenta la baixada de natalitat i la possibilitat futura de reconvertir aules de primària 
en aules de secundària. La directora de la Bressoleta comenta que han notat aquesta baixa 



natalitat i que a les portes obertes van venir només unes 50 famílies quan anys anteriors hi havia 
moltes més. 
 

3. Torn obert de paraules 

S’informa de l’evolució del casal de municipi. La primera posada en escena va ser per Setmana 
Santa amb el casal que va organitzar Naifar a l’escola Vaixell Burriac. A l’estiu es faran dos casals, 
un gestionat per l’Esberla SCCL a l’escola els Alocs i l’altre gestionat per Fundació Cercle a l’escola 
Vaixell Burriac. 
El 24 d’abril comencen les preinscripcions i el 3 de maig es fa la reunió de presentació dels 
projectes, tots dos amb temàtiques diferents i amb els mateixos preus. 
Aquest any l’escola del Mar i l’escola Pérez Sala no celebren casals per descans dels edificis.  
La contractació amb les empreses les signarà les ampes i s’està estudiant registrar com entitat un 
interampes per gestionar aquests temes i els que puguin sorgir a nivell de municipi. 
 
Babord demana si s’han analitzat les dades de l’informe de segregació d’alumnat a secundària, 
elaborat pel Síndic de Greuges. 
Es comenta que en el procés de preinscripció de secundària, només es té en compte si hi ha NEE 
entre l’alumnat estranger, entenent que alumnes que han fet tota l’escolarització en els nostres 
centres, no tenen cap dificultat en relació a l’alumnat autòcton. A més a més, essent Vilassar de 
Mar zona única d’escolarització, la distribució de l’alumnat estranger que no té NEE, es fa d’acord 
amb els desitjos i respectant la sol·licitud de les famílies. 
És cert que el fet de tenir dos instituts amb un volum tant diferent de grups i places, fa que hi 
pugui haver més risc que l’alumnat estranger es concentri més en un que en l’altre. 
Finalment, cal dir que mai cap membre de la comunitat escolar ha manifestat problemes en la 
distribució proporcional de l’alumnat estranger. 
 
S’informa que el treballador municipal Francesc Casas s’ha jubilat aquest mes i s’agraeixen els 
serveis prestats a la comunitat educativa. 
 
També s’informa que es vol crear una taula de treball per determinar estratègies i elaborar un 
projecte educatiu de municipi, on puguin col·laborar no només personal docent, sinó també els 
caus, els centres esportius, la biblioteca i persones amb ganes d’aportar idees. 
La comunitat educativa demana una proposta clara amb  idees concretes per saber que s’ha de 
treballar i evitar reunions de treball que no tinguin un feedback posterior. 
Es demanarà informació als impulsors i es passarà als membres del Consell Escolar Municipal per 
decidir si participar o no. 
 
 
 

-S’aixeca la sessió a les 19:30 h 
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ACTA DEL CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL 
    
DATA: 30 d’octubre de 2017 
HORA: 18 h 
 
Hi assisteixen: 

 Alcalde i regidors 
Damià del Clot, Alcalde 
Josep Solé, Regidor d’Ensenyament 
Àngel Font, Regidor d’Urbanisme 
Núria Arasa, Regidora de Serveis Socials, igualtat, família i gent gran 
 

 Tècnics/es municipals 
Rafel Lopez, Cap d’Àrea de Serveis Personals 
Ana Isabel del Rio, tècnica d’Ensenyament 
Cristina Notario, tècnica de Participació Ciutadana 
Lourdes Padilla, auxiliar d’Ensenyament 
 

 Representants dels centres educatius  
Escola Pérez Sala 
Laia Kötz, direcció 
Neus Mataix, representant del professorat 
Elena Mustarós, representant de l’AMPA 
Escola del Mar 
Enric Serras, direcció 
Escola Vaixell Burriac 
Marta Prats, direcció 
Anna Escarré, representant del professorat 
Inma Mayoral, representant de l’AMPA 
Escola els Alocs 
Marta Juanola, representant del professorat 
Gema González, representant de l’AMPA 
Escola La Presentació 
Paquita de Bas, direcció 
Julià Poveda,  representant de l’AMPA 
INS Vilatzara 
José Manuel Montiel, representant de l’AMPA 
INS Pere Ribot 
Marta Pons, direcció 
Francesc Nieto, representant del professorat 
Escola d’adults 
Lali Andreu, coordinadora de l’escola d’adults 
Escola Bressol 
Anna Buch, direcció 
Noelia Martínez, representant de l’AMPA 
Belén Paz, representant de l’AMPA 
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 Representants dels altres grups municipals  
Regidora CiU: 
Laura Martínez 
Representant Babord: 
Martí Casares 
Regidor C’s: 
Juan Díaz 
Regidora PSC: 
Alícia Rodríguez de Luna 
Regidora no adscrita: 
Olga Zuloaga 
 

 Convidada: 
Laia Monterde, empresa Xarxa Consultors 
 

 Excusen l'assistència: 
Meritxell Vinaixa, Aula de música 
 
ORDRE DEL DIA 

1. Presentació i benvinguda de les noves tècniques d’educació 
2. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió anterior 
3. Informació final del procés de matriculació als centres educatius 
4. Consell d’infants 
5. Taula d’educació 
6. Torn obert de paraules 

 

1. Presentació i benvinguda de les noves tècniques d’educació 

Es presenta a les noves incorporacions a l’àrea d’Ensenyament.  

 Anna Buch, nova directora de la Llar d’Infants.  

 Cristina Notario, responsable de projectes i serveis d’Educació Secundària.   

 Ana Isabel del Río, nova tècnica d’Ensenyament.  

2. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió anterior 

Es fa lectura, i s’aprova, l’acta de la sessió anterior.  

3. Informació final del procés de matriculació als centres educatius 

 Infantil i primària:  

S’ha obert un nou grup a 2n i un nou a 4t. Tots dos grups a l’escola del Mar.   

Els 3rs. Estan molt plens. Alguns estan per sobre de ràtio (+25), però no estan al màxim permès 
legalment. Està permès tenir un 10% de l’alumnat per sobre de la ràtio.  

Hi ha molta matrícula viva. Gràcies a l’oferta de tots els grups a P3 es pot absorbir la demanda.  

L’Escola del Mar comenta que ha acollit molts alumnes, ha augmentat dos grups i ha hagut de 
reorganitzar internament l’organització prèvia dels grups.  

 Secundària 
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ESO. S’ha hagut d’obrir un grup a 1r a l’Institut Vilatzara. Actualment, tenen matriculats 575 
alumnes.  

 Escola d’aldults. Es comenten les xifres de matriculació presentades.  

 Laura Martínez (regidora de CIU), demana el número d’aules, la ràtio per aula, curs i 
centre. Es faran arribar les dades a tots els membres del Consell Escolar Municipal, 
juntament amb l’acta.  

 

4. Consell d’Infants 

La regidoria d’Ensenyament, presenta la creació del Consell d’Infants de Vilassar de Mar.  

Els projectes Consells d’Infants i Adolescents, estan impulsats i recolzats per la Diputació de 
Barcelona (Àrea de Cultura, Educació i Esports), la qual posa a la disposició de l’Ajuntament de 
Vilassar de Mar suport tècnic, per la posada en marxa del consell i pel desenvolupament del 
projecte, fins que aquest sigui autònom.  

La creació del Consell d’Infants és una resposta a la moció no resolutiva, presentada pel grup 
municipal Vilassar de Mar sí que pot/sí puede i aprovada pel Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, 
el 22 de setembre de 2016. Adjuntem la resolució en pdf.  

Al consell escolar municipal (a partir d’ara, CEM) assisteix la tècnica de suport del projecte, Laia 
Monterde, la qual explica les característiques general del programa impulsat per la Diputació de 
Barcelona, Consell d’Infants. Al CEM, la tècnica de suport recorda i reafirma el dret dels infants a 
participar a la vida pública. Es passa una presentació i vídeo explicatiu, que permet conèixer els 
consells. Adjuntem espai a la web municipal, on es pot ampliar aquesta informació i saber-ne en 
quin punt de desenvolupament es troba el projecte: http://www.vilassardemar.cat/consellinfants 

En Martí Casares, representant del grup municipal Babord, demana en què poden intervenir els 
infants i com es concretaria el consell. La tècnica, Laia Monterde, comenta que depèn de la 
voluntat política i de la implicació de les tècniques municipals.  

La Laura Martínez, representant del grup municipal CiU, demana informació sobre l’edat dels 
infants i el per què del límit en els 12 anys. En Rafel López, cap de l’Àrea de Serveis Personals, 
planteja que més enllà dels 12 anys hauria de posar-se en marxa un Consell d’Adolescents (1r i 2n 
ESO).  

Respecte a l’assistència a les accions d’informació i creació del consell d’infants, s’informa de què 
han estat convidats tots els representants dels grups municipals a la sessió formativa i informativa 
del dia 06/11/2017.   

 
5. Taula d’educació 

Es comunica que la Taula d’educació s’activarà quan estigui en marxa el Consell d’Infants de 
Vilassar de Mar.  

 
6. Torn obert de paraules 

Marta Prat, representant de l’Escola Vaixell Burriac, aborda i remarca els problemes que tindrem 
amb les places a secundària, donada la matrícula actual a primària. Comenta que caldria planificar 
amb prou temps.  

Laura Martínez, regidora de CiU, que tenir un institut amb 6 línies més el desdoblament previst, és 
una aberració. Comenta que una solució podria ser una escola-institut a Cabrera de Mar.  

Martí Casares, del grup municipal Babord, denuncia l’aplicació de l’article 155 i comenta que ha 
afectat el naixement de la república i que la consellera ha estat cessada. El seu grup, proposa:  

http://www.vilassardemar.cat/consellinfants
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- Rebuig al 155 

- Demanar la llibertat dels Jordis 

- Que els tècnics/es, traspassin aquestes propostes als Consells Escolars dels centres. 

Juan Díaz, representant del grup municipal Ciutadans, planteja que aquest no és l’espai on han de 
plantejar-se aquestes qüestions, ja que es conculquen els drets dels alumnes i les famílies.  

Martí Casares replica que la política acaba afectant a l’educació i que els àmbits educatius no es 
poden quedar enrere.  

L’alcalde fa un resum de les propostes:  

- Es dóna suport a la república 

- Es rebutja l’aplicació del 155 

- Es traslladarà la demanda a les escoles  

Laura Martínez, representant del grup municipal CiU, fa una altra proposta. Comenta que estaria 
bé centrar els temes en allò que afecta directament a les escoles. Proposa fer un escrit a favor de 
les escoles.  

Josep Solé comenta que el tema dels Jordi’s ultrapassa l’educació: és un tema de Drets Humans.  

Laura Martínez, afegeix que cal donar recolzament a les nostres institucions i als nostres polítics 
democràticament escollits.  

La Marta, directora de l’INS Pere Ribot, es qüestiona si ella representa la veu del seu centre, per 
prendre decisions d’aquest calat.  

Finalment, es fa una proposta de fer un manifest que reculli, entre d’altres aspectes:  

Rebuig a l’adoctrinament a les escoles  

Rebuig al 155 i recolzament a la consellera Clara Ponsatí. 

Trasllat d’aquesta votació als consells escolars dels centres de la població.  

Juan Díaz, representant del grup municipal Ciutadans diu que no és pertinent aquesta votació en 
el sí del Consell Escolar Municipal i s’absenta de la votació.  

Es vota la proposta i s’aprova per 21 vots a favor i 2 en contra (inicialment eren 20 vots, perquè 
per error administratiu no es va tenir en compte el vot del representant de Babord). 

 

-S’aixeca la sessió a les 19.00 h 



ACTA DEL CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL 
    
       
DATA: 14 de juny de 2017 
HORA: 18.30h 
 
Hi assisteixen: 
Núria Arasa, Regidora de Serveis Socials, igualtat, família i gent gran 
Josep Solé, Regidor d’Ensenyament 
Rafel Lopez, Cap d’Àrea de Serveis Personals 
Lourdes Padilla, auxiliar de l’Àrea de Serveis Personals 
Escola Pérez Sala 
Eva Robles, direcció 
Neus Mataix, representant del professorat 
Escola del Mar 
Enric Serras, direcció 
Neus Mir, representant del professorat 
Escola Vaixell Burriac 
Anna Escarré, representant del professorat 
Elena Gómez, representant de l’ampa 
Escola els Alocs 
Mercè Valldeoriola, representant del professorat 
Escola La Presentació 
Paquita de Bas, direcció 
INS Vilatzara 
Marc Vilanova, representant de professorat 
José Manuel Montiel, representant de l’Ampa 
INS Pere Ribot 
Marta Pons, direcció 
Francesc Nieto, representant del professorat 
Sònia Combalia, representant de l’ampa 
Escola d’adults 
Judith Espadalé, coordinadora de l’escola d’adults 
Escola Bressol 
Motserrat Tolrà, direcció 
Anna Buch, representant del professorat 
Llar d’infants El petit somni 
Nuria Gutiérrez Céspedes, direcció 
Regidor CiU: 
Joaquim Ferrer 
Representant Babord: 
Martí Casares 
Regidor C’s: 
Juan Díaz 
Regidora PSC: 
Alícia Rodríguez de Luna 
Regidora VdM si pot: 



Manuela Calero 
 
Excusen l'assistència: 
Damià del Clot, Alcalde 
Lluís Rodríguez, direcció escola els Alocs 
Maravillas Garcia, direcció Institut Vilatzara 
Julià Poveda,  representant de l’Ampa 
Pilar Perez, direcció 
 
ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió anterior 
2. Preinscripció 2017-2018 
3. Calendari escolar 2017-2018 
4. Torn obert de paraules 

 

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió anterior 

S’aprova l’acte de la sessió anterior amb la següent esmena: on diu regidor de Babord, ha de dir 
representant de Babord. 

2. Preinscripció 2017-2018 

S’informa que l’escola La Presentació no perd el concert de cara al curs vinent. 

A secundària, s’amplien els grups de 1r d’ESO a l’Institut Vilatzara, passant de 5 a 6 grups. L’institut 
Pere Ribot es queda amb 3 grups de 1r d’ESO. 

En Rafel López explica que hi ha molta preinscripció fora de termini pels grups de 2n i 4t de 
primària i la comissió de garanties està valorant si agrupar totes les peticions i obrir un grup més 
per al curs 2017/2018, per evitar més augments de ràtio. Aquesta decisió es prendrà al juliol que 
serà quan s’adjudiquin les places.  
Les places de les sol·licituds de secundària s’adjudicaran al setembre per tenir en compte les 
proves extraordinàries. 
Na Marta Prats comenta que si s’augmenten línies a primària s’ha de començar a estudiar el futur 
a secundària perquè també augmentaran les necessitats. Es podria plantejar a Serveis Territorials 
que es faci un institut a Cabrera de Mar on estiguin adscrits els infants dels dos pobles. 
 

3. Calendari escolar 2017-2018 

Segons l’ordre del Departament d’Ensenyament, s’han d’escollir 3 dies de lliure disposició per al 
curs 2017-2018. Com una de les Festes Locals cau fora de període lectiu, s’ha d’afegir 1 altre dia 
més. 
Per tant, els dies proposats i aprovats per unanimitat són el 13 d’octubre de 2017, el 7 de 
desembre de 2017, el 12 de febrer de 2018 i el 30 d’abril de 2018. 
I les Festes Locals previstes per l’any 2018 seran el 21 de maig (segona Pasqua) i el 25 de juny. 
 

4. Torn obert de paraules 

En Martí Casares pregunta en quin punt es troba la creació de la taula d’educació. En Josep Solé 
informa que es contractarà un perfil tècnic d’educació amb els plans d’ocupació i serà la persona 
responsable de portar aquest projecte. 

 

-S’aixeca la sessió a les 18:50 h 


